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Zápis č. 06/2011 ze 6. jednání AS FEK ZČU v Plzni 

 ze dne 23. 11. 2011 
     

Přítomní senátoři: PaedDr. Dana Egerová, Ph.D., PhDr. Věra Dvořáková, Ing. Josef Červený, 
Ph.D., RNDr. Mikuláš Gangur, Ph.D., Ing. Michaela Horová, Ph.D., Klára Jechová, Bc. Zuzana 
Malá, JUDr. Ing. David Martinčík, Bc. Martin Polívka, Mgr. Romana Suchá, Bc. Andrea 
Šusterová, Ing. Jan Tlučhoř 
 
Omluvení senátoři:  Ing. Venuše Fišerová, Bc. Martin Tyšer, Bc. Eva Zoubková, Ing. Pavlína 
Hejduková 
 
Přítomní hosté: Doc. Dr. Ing. Miroslav Plevný, CSc., Ing. Hana Kunešová  
 
Přítomno:  12 senátorů AS FEK, 11 senátorů po dobu celého jednání AS FEK.  
 

PROGRAM:  

1. Reorganizace katedry jazyků FEK 

2. Návrh děkana na jmenování členů disciplinární komise FEK ZČU v Plzni 

3. Informace děkana o katedře geografie 

4. Různé 

 

Předsedkyně AS FEK Dr. Egerová přivítala přítomné senátory a seznámila je s navrženým 
programem jednání. AS FEK hlasoval o navrženém programu jednání. 

Přítomno:    11 členů AS FEK 

Hlasování o programu jednání :   11 pro, 0 proti, zdrželi se 0  

Program jednání byl schválen. 

Ad 1) Reorganizace katedry jazyků FEK 

Předsedkyně AS FEK  předala slovo děkanovi FEK, doc. Plevnému. 

Na úvod děkan FEK připomněl, že katedra jazyků tradičně působí na FEK. Dále dodal, že  již 
KJA nadále nemůže působit jako samostatná katedra a to jak z vnějších, tak z vnitřních důvodů. 
Jako vnější důvody uvedl sílící tendence ZČU zajisťovat výuku jazyků pro jednotlivé fakulty 
centrálně protřednictvím ÚJP. V rámci rozvojových programů bude na ZČU podporována výuka 
jazyků, nikoli však směrem na jednotlivé fakulty, nýbrž na ÚJP. Vnitřní důvody reorganizace 
KJA souvisí s ekonomickou situací katedry. Výsledky hospodaření KJA byly uveřejněny na 
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minulém jednání AS FEK. Návrh vedení FEK je, aby nejvyšší odborné jazykové předměty učili 
vyučující KJA, jejichž začlenění se předpokládá pod KMO. Snahou je propojit stávající vyučující 
do odbornosti ekonomické, aby se zapojili do týmů na odborných katedrách. Od r. 2012-13 
budou zkratky jazykových předmětů pod KMO, částečně se omezí rozsah jazykových předmětů v 
bloku B. 

 

Předsedkyně AS FEK Dr. Egerová poděkovala děkanovi FEK a otevřela diskusi k tomuto bodu. 

Senátorka Suchá připomněla situaci na FEK před rokem 1999, kdy byla výuka jazyků na ZČU 
centralizována, což je plánovaný stav od příštího akademického roku. Uvedla, že KJA vznikla na 
základě požadavku studentů FEK. Redukce kurzů na úrovně 7, 8 a nadstavbové odborné kurzy 
způsobí ztrátu 3 jazyků na FEK: FJ, ŠJ a RJ. Znalost odborného jazyka ve FJ, ŠJ a RJ minimálně 
na úrovni 6 je pro studenty FEK nutná k výjezdům na stáže Erasmus do Francie, Španělska a 
Ruska, což jsou důležité destinace Erasmus na FEK. Děkan FEK reagoval, že se nebrání otevření 
kurzů FJ, ŠJ nebo RJ na úrovni 7 + 8, pokud se zapíše dostatečný počet studentů. Dále uvedl, že 
uvedené jazyky v úrovních základního jazyka mohou studenti FEK studovat na ÚJP nebo 
v jazykových školách. 

Předsedkyně AS FEK se dotázala na jednání s ÚJP ohledně možného přijetí některých 
pracovníků KJA a jaký je harmonogram dalšího postupu. Děkan FEK uvedl, že ÚJP má 
dostatečný počet vyučujících jazyků. Návrh na reorganizaci KJA bude předložen na AS FEK na 
následujícím jednání.  

Senátorka Malá se zeptala na nabídku jazykových předmětů v Chebu. Děkan FEK odpověděl, že 
bude nutné redukovat nabídku jazykových předmětů nižší úrovně než 7+8, což platí i pro FEK v 
Chebu.  

Senátorka Šusterová se dotázala, zda se bude zvyšovat hranice 65 kreditů za akademický rok. 
Děkan FEK odpověděl, že ke změně nedojde, student ovšem může podle vyhlášky děkana 
v odůvodněném případě žádat o navýšení kreditů nad uvedenou hranici. 

Senátor Červený navrhuje zvýšit stipendium studentům v rámci přípravy na výjezd Erasmus. 
Výjezd bude v takovém případě nutný a student musí získat ze zahraničního studia požadované 
kredity. Děkan FEK zdůraznil, že o výjezdy Erasmus máme zájem. Lze zavést systematické 
zvýšení stipendia, pokud student vyjíždí na studijní pobyt Erasmus.  

Senátor Červený se dotázal, zda je možné zachovat současný výkon, pokud dojde k navrhované 
transformaci KJA na KMO a snížení počtu úvazků. Děkan FEK uvedl, že změna posílí katedru 
KMO, co do počtu pracovníků a současný výkon bude zachován. 

Následně děkan dodal, že studentů se změna v letošním akademickém roce nedotkne.  

Senátor Martinčík uvedl, že jde o přizpůsobení struktury FEK změněným studijním plánům. 
Děkan FEK závěrem k tomuto bodu uvedl, že nepředpokládá, že dojde k výrazným změnám ve  
výuce jazyků na FEK.  
 
Návrh usnesení: 

Akademický senát FEK ZČU v Plzni bere na vědomí informace děkana FEK o přípravované 
reorganizaci KJA FEK ZČU v Plzni. 
Následovalo hlasování. 
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Přítomno: 12 členů AS FEK 
Hlasování: 9 pro, zdrželi se: 3   Usnesení bylo přijato. 
 
Ad 2) Návrh děkana na jmenování a odvolání členů disciplinární komise FEK ZČU v Plzni 
Děkan FEK předložil ke schválení návrh na jmenování členů disciplinární komise FEK ZČU 
v Plzni. 
Za akademické pracovníky navrhuje děkan FEK: PhDr. Milana Jermáře, Ph.D., RNDr. Mikuláše 
Gangura, Ph.D a Ing. Pavlínu Hejdukovou. 
Za studenty navrhuje děkan FEK: Marka Kulkovského, Bc. Zuzanu Malou a JiříhoTichého. 
Proděkanka Kunešová uvedla k činnosti disciplinární komise, že podněty k řešení komisi podává 
děkan FEK, např. v případě plagiátu, opisování apod. Disciplinární komise projedná podklady. 
Možnosti řešení jsou: napomenutí, podmínečné vyloučení, vyloučení.  
Od června 2011 je celá ZČU zapojena do systému kontroly plagiátorství. V systému kontroly je 
možné vidět, do jaké míry se práce shoduje s původním textem, z něhož student čerpal. Systém 
kontroluje internetové zdroje, zákony, apod.  
Senátor Gangur se dotázal, jaký je postup v případě plagiátorství.  
Proděkanka Kunešová vysvětlila, že je nutné každý případ nahlásit děkanovi FEK a příslušnému 
studijnímu proděkanovi. 
Děkan FEK potvrdil, že disciplinární řízení se zahajuje na základě podnětu od děkana.  
 
Návrh usnesení  
Akademický senát FEK ZČU v Plzni schvaluje návrh děkana FEK na jmenování disciplinární 
komise na období prosinec 2011 – listopad 2013 ve složení: PhDr. Milan Jermář, Ph.D., RNDr. 
Mikuláš Gangur, Ph.D., Ing. Pavlína Hejduková, Marek Kulkovský, Bc. Zuzana Malá, Jiří Tichý. 
Následovalo hlasování. 
Přítomno: 12 členů AS FEK 
Hlasování: 10 pro, zdrželi se: 2   Usnesení bylo přijato. 
 
 
 
 
Ad 3) Informace děkana FEK o katedře geografie 
Předsedkyně AS FEK Dr. Egerová předala slovo panu děkanovi FEK, aby uvedl problematiku 
katedry geografie.  
Děkan FEK informoval členy AS FEK o katedře geografie, která je nyní součástí Fakulty 
pedagogické. Katedra geografie FPE projevila zájem působit pod FEK. Na FPE garantuje katedra 
geografie kromě učitelského oboru i neučitelský obor Regionální a ekonomická geografie.  
Děkan FEK uvedl, že převedeni katedry geografie pod FEK by znamenalo posílení FEK. Jde o 8 
úvazků, z nichž jsou 2 docenti, 3 v habilitačním řízení, několik dalších má titul Ph.D. Dodal, že 
katedra má vyšší tvůrčí výkony než je průměr na FPE. V rámci publikační činnosti přinášejí 80-
100 RIV bodů ročně Pod FEK by mohl být obor ekonomická geografie zajímavější než pod FPE. 
Studijní plán musí být propojen s předměty FEK. Od ledna má katedra geografie schválen ESF 
projekt ve spolupráci s univerzitou v Ústí n. Labem, který by měl pokrýt reoranizační náklady.  
 
Předsedkyně AS FEK Dr. Egerová otevřela diskusi k tomuto bodu a dotázala se děkana FEK, zda 
mají obor ekonomická geografie akreditovaný na FPE jako navazující. Děkan FEK odpověděl, že 
mají akreditován obor pouze jako bakalářský studijní program navazující magisterský program je 



4 

připravován. Řízení o převedení katedry geografie pod FEK by muselo projít přes AS FEK, AS 
FPE a AS ZČU. 
 
Předsedkyně AS FEK Dr. Egerová uvedla, že nemáme dostatečné údaje k tomu, abychom 
rozhodli o přijetí katedry geografie na FEK. 
Děkan FEK se dotázal, jaké podkladové materiály AS FEK potřebuje. 
Senátoři si vyžádali tyto materiály: 
- přehled finančních zdrojů katedry geografie, 
- přehled rozpracovaných projektů katedry geografie,  
- skladbu personálního obsazení katedry geografie s upřesněním, kdo přejde pod FEK,  
- informaci, jak budou řešeny organizační záležitosti. 
 
Návrh usnesení 

Akademický senát FEK ZČU v Plzni bere na vědomí  informaci děkana FEK ZČU o návrhu 
katedry geografie FPE na organizační začlenění na FEK. 

Následovalo hlasování. 
 
Přítomno: 11 členů AS FEK 
Hlasování: 11 pro, 0 proti, zdržel se: 0   Usnesení bylo přijato. 

 

Ad 4) Různé 

a) Studentská komora AS FEK 

Senátorka Šusterová informovala o postupu ve věci jednání s panem Volfem ohledně organizace 
seznamovacích kurzů pro první ročníky FEK, které se projednávaly na  minulém jednání AS 
FEK.  Dopis jako stížnost za studenty sepíší členové studentské komory AS FEK a studenti FEK 
budou dopis chodit podepisovat k sekretářce děkana FEK Ing. Voskové. Paní proděkanka Ing. 
Kunešová uvedla, že dopis bude odeslán během příštího týdne panu Volfovi. Studenti zjistili 
podle čísla mobilního telefonu uvedeného v pozvánkách, že stejný organizátor organizoval 
obdobnou akci i v Olomouci a v Ostravě. V rámci dalšího postupu bude podán podnět policii ČR. 

 
b) Volby do AS ZČU  

Informace o výsledku voleb do AS ZČU podala předsedkyně AS FEK.  
Do AS ZČU byli jako zástupci za studenty FEK zvoleni: 
- za FEK Cheb: Vladimír Svoboda. 
- za FEK Plzeň: Bc. Zuzana Malá  
Za akademické pracovníky FEK byli do AS ZČU zvoleni: 
- PhDr. Věra Dvořáková 
- PaedDr. Dana Egerová, Ph.D. 
- Ing. Martin Januška, Ph.D. 
 
c) Předsednictvo AS ZČU 
Místopředsedkyně AS FEK PhDr. Dvořáková stručně infomovala o podstatných záležitostech, 
které byly předmětem posledního jednání AS ZČU.  
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Předsednictvo AS ZČU odsouhlasilo návrh programu jednání pléna AS ZČU, které se koná dne 
23. 11. 2011, v této podobě:  
- Přijímací řízení na ÚUD  
- Změna statutu FAV a FPE  
- Rozpočtová pravidla na r. 2012  
- Výsledky voleb do AS ZČU  
- Informace o aktuální situaci na FPR  
- Různé 

 

Závěrem předsedkyně AS FEK Dr. Egerová uvedla, že další jednání AS FEK se bude konat 
v lednu 2012. Bude se hlasovat o o změně statutu FEK, účast všech členů AS FEK bude nutná. 

Předsedkyně AS FEK Dr. Egerová jednání ukončila a poděkovala všem přítomným za účast. 

7. jednání pléna AS FEK se bude konat v lednu 2012, termín bude upřesněn. 
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SCHVÁLENÁ USNESENÍ 

 

Usnesení 1:  

 
Akademický senát FEK ZČU v Plzni bere na vědomí informace děkana FEK o přípravované 
reorganizaci KJA FEK ZČU v Plzni. 
 
Hlasovalo:    12  členů AS FEK 
Výsledky hlasování:   9 pro,  0  proti, zdrželi se 3       
 
Usnesení 2: 
 
Akademický senát FEK ZČU v Plzni schvaluje návrh děkana FEK na jmenování disciplinární 
komise na období prosinec 2011 – listopad 2013 ve složení: 
PhDr. Milan Jermář, Ph.D. 
RNDr. Mikuláš Gangur, Ph.D. 
Ing. Pavlína Hejduková 
Marek Kulkovský 
Bc. Zuzana Malá 
Jiří Tichý 
 
Hlasovalo:   12  členů AS FEK 
Výsledky hlasování:   10 pro,   0 proti,  zdrželi se  2     
 
Usnesení 3: 
 
Akademický senát FEK ZČU v Plzni bere na vědomí  informaci děkana FEK ZČU o návrhu 
katedry geografie FPE na organizační začlenění na FEK. 
 
Hlasovalo:   11 členů AS FEK 
Výsledky hlasování:   11 pro,   0 proti, zdrželi se  0 
 
 
 
V Plzni dne 23. 11. 2011 

Zapsala: Mgr. Romana Suchá, tajemnice AS FEK 

Schválila: PaedDr. Dana Egerová, Ph.D., předsedkyně AS FEK 

 

   


